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ASSEMBLEA GENERAL ORDINÀRIA ANUAL DEL COLPIS 2024 

L’Assemblea General anual ordinària del Col·legi – AGO ha tingut lloc el dimecres 24 d’abril a les 

18:00 hores i s’ha celebrat alhora presencialment (a la seu social del Colpis a Barcelona) i en 

streaming, finalitzant a les 19:45 h.  

Hi ha pres part (en la seva totalitat o en part) les següents persones col·legiades: 

Rita Gimenez 

Jordi Pacheco 

Josep Oller 

Jeroni Sureda Carrió 

Antoni Biarnés  

Xavier Ferrer 

Sílvia Amblás 

Jordi Gutiérrez 

Xavi Crehuet 

Judith Hernández 

Sònia Pereda 

Marcos S. Garcia 

Han delegat el seu vot al degà: Albert Conesa, Alba Espílez i Alba Sancho. 

S’hi ha excusat: Josep Vives, Jose Antonio Domingo i Albert Balada. 

 

S’ha seguit el següent ordre del dia:  

1. Lectura i Aprovació, si s’escau de l’acta de l’Assemblea anterior 

Es vota i s’aprova l’acta per unanimitat (9 vots a favor, 0 en contra i 0 abstencions) 

2. Presentació per part del degà i aprovació, si s’escau, de l’informe sobre l’exercici 

2023  

Jordi Pacheco inicia la presentació de l'informe sobre l'exercici 2023, recolzant-se amb la 

memòria realitzada, tant de forma presencial com projectada en streaming. 

Comença la presentació donant una ullada a la Junta de Govern i la imposició d'una estructura 

de governança ampla, posant èmfasi en les persones comissionades que permet ampliar sobre 

el seu àmbit corresponent. 

Posteriorment, comenta i agraeix a tot l'equip de treball la seva implicació, a causa de la 

complexitat de funcionament durant l'any. Parla de l'afectació de la baixa del Max, i com la 
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Jacqueline ha cobert les necessitats més urgents i necessàries per al desenvolupament del 

col·legi. 

Per un altra banda, introdueix l'esforç realitzat per les comissions d'incloure una activitat anual, 

objectiu fixat anteriorment, que s'ha complert. Agraeix de forma general a totes les comissions, 

no vol destacar l'una sobre l'altre. 

En Jordi Pacheco desenvolupa el que ell determina com a punt de preocupació del col·legi, els 

baixos números de col·legiats. L'evolució des del 2015, és a dir els últims vuit anys, es negativa, i 

significa tenir una persona col·legiada menys que de més . El fet de tenir un col·legiat menys, 

implica tenir-hi una quota menys darrere un altre. En Jordi Pacheco fixa dues hipòtesis d'aquesta 

davallada i incorpora dues possibles solucions. 

En primer lloc, parla de la caiguda del sentiment de pertinença generacional existent, i com el 

col·legi necessitat maximitzar els seus beneficis. Incorpora diversos exemples, com la 

incorporació de descomptes que ajudin a crear més pertinença i més activitat al col·legi. 

En segon lloc, parla de la necessitat entendre el col·legi com una entitat que fomenti la relació 

entre els seus membres i, per tant, obtenir un nivell més elevat de coordinació i de relació entre 

ells. 

Seguidament, comenta l’objectiu essencial de evitar finançar la formació amb les quotes 

col·legials. Esmenta la necessitat d’obtenir un nivell més alt de quotes i de finançament per poder 

crear més cursos dirigits a formació. Actualment gran part de les quotes finança l’estructura 

organitzativa.  

Tot seguit, parla de la prioritat del col·legi, la formació. Explica la necessitat d’incorporar una 

formació que sigui d’interès per a la massa col·legial i que aquesta sigui capaç de situar-la en el 

mercat laboral i a nivell de prestigi. Seguidament parla de les diverses formacions existents 

actualment al col·legi (Anàlisi de dades, Payton, perspectiva de gènere, participació deliberativa, 

i organització e inserció laboral). Explica la oportunitat que el postgrau de participació 

deliberativa i el postgrau de perspectiva de gènere esta generant al col·legi a l’hora d’obrir-se pas 

cap a les institucions.  

Remarca la voluntat d'establir el col·legi com a entitat de funcionament a través de polítiques 

d'igualtat i perspectiva de gènere. A més parla de la possibilitat de crear postgraus amb models 

modulars que permetin la possibilitat de desintegrar-se, així com la possibilitat d'incorporar 

cursos petits complementaris. Afirma que els gràfics dels inscrits i la relació amb les lectives són 

molt bones i, per tant, existeix un nivell de satisfacció elevat. (Gràfic de la Memòria 2023). 

Successivament, parla de la priorització del projecte del PODCAST, la mirada del COLPIS i com 

aquest aporta beneficiós quant a la part comunicativa. En Jordi Pacheco esmenta alguns d'aquest 

benefici: Permet arribar-hi a més persones col·legiades, és més àgil i fàcil anar a la ràdio a 

escriure un article, prioritza l'actualitat i és té en compte el punt de vista de la persona 

comissionada de l'àmbit corresponent i la possibilitat d'escoltar les xarrades de forma diferida, 

fet que fa arribar a més gent. Igual que les xarxes socials com Twitter que aporten molta força a 

les diferents activitats acomplertes, apropant-nos més a les institucions. 
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Un cop en Jordi Pacheco, fa un resum general de la situació del col·legi, dona pas a les persones 

comissionades perquè expliquin de forma resumida i general la situació de la comissió durant 

l'any 2023. 

El primer a fer-ho és Josep Oller, com a representant de la Comissió de Gestió Pública. Destaca 

sobretot la feina feta amb el FERA, i la creació de 80 mesures per a la reforma de l'administració 

pública, enviada i presentada en un futur als diputats i diputades per a les pròximes eleccions 

del 12 de maig. Paral·lelament, parla de la necessitat de crear una comunitat i xarxa entre els 

membres si el treball fet contra la corrupció i les mesures aprovades per la cimera que 

requereixen canvis normatius i protocols. 

La segona en fer-ho es Silvia Amblás, com a representant de la comissió de Consultores 

(empreses i professionals). Destaca la intenció de la comissió en fer-se lloc dins del col·legi, i 

s’obre a idees que sorgeixin per part d’altres membres i que ajudin al desenvolupament de la 

comissió. Parla de l’objectiu existent de donar visibilitat a les persones que es dediquen a l’àmbit 

de la consultaria, i a donar-la a conèixer com a possible sortida professional, ja que actualment 

es poc coneguda. La idea de dignificar la feina d’aquest àmbit poc a poc, a través de xarrades 

realitzades a diferents universitats com la UPF, així com la participació en congressos com el de 

sociologia  a través de taules rodones i fer assessories a col·legiats que volen orientació laboral. 

Parla de la possibilitat o crear un podcast parlant de la professió de consultors i una possible 

formació en tema de curs de consultors. 

En tercer lloc, Rita Giménez parla com a representant de la Comissió de Joves professionals. 

Primerament, afirma que la consultoria sí que és una sortida posterior a la carrera. Per la part de 

la comissió afirma un 2023 molt actiu. Els objectius que es proposaven eren suaus i realistes per 

la poca participació anterior. Especifica alguns dels objectius: Estimular el sentiment de 

pertinença, conèixer els partits i interessos dels col·legiats, fer seguiment de les baixes, donar 

més visibilitat als joves tant en l'àmbit intern com extern al col·legi, crear una Intercol·legial jove 

i tenir una part més col·laborativa amb altres comissions. 

Finalment, la Judith Hernández com a responsable de la Comissió de Mediació fa un petit 

comentari. Parla de l'increment d'activitat en diverses xarxes com WhatsApp o Telegram, de la 

realització de diversos capítols de podcast. Posa un exemple relacionat amb un tema de 

rellevància com un cas d'assetjament. Finalment, posa incís en la creació de diverses xarrades 

que han permès fer una anàlisi de col·legiats i crear així propostes, que han permès fixar un full 

de ruta. 

Es vota, i s’aprova per unanimitat (12 a favor,0  en contra 0 abstencions) 

3. Lectura, debat i aprovació, si s’escau del compte general de despeses i ingressos 

de l’any 2023 

En Josep Oller presenta els comptes generals de l'any 2023. Inicialment, tracta el tema 

d'ingressos i despeses, com un tema de dèficit del col·legi, on els ingressos mai són superiors a 

les despeses. Els ingressos sempre es nodreixen de les quotes col·legials i les formacions 

donades. Davant aquest dèficit, Josep Oller parla de la necessitada de buscar una tercera via de 

finançament per tal d'obtenir un equilibri, com és el cas de les subvencions o bé les ajudes. 
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En Josep Oller, comenta dues dades rellevants.  

En primer lloc, les quotes, situades en 132.387, on es troba una mínima tendència no molt 

pronunciada de baixes. En segon lloc, les 134.759 de formació, aportant un bon impuls i gran 

entrada. 

A continuació, Antoni Biarnés remarca dos conceptes més relacionats amb els comptes del 

col·legi.  

En primer lloc, afirma la no desviació de les previsions fixades, exceptuant l'operació amb el SOC 

que preveia uns 50.000 euros, amb uns beneficis de 25.000 euros. L'Antoni comenta que el 

projecte s'ha posposat i, per tant, els beneficis arribaran aquest any.  

En segon lloc, fa una lectura dels informes fets per José Antonio Domingo i Albert Comesa, que 

afirmen ambdós un resultat positiu dels documents i comptes presentats, no es fa cap 

manifestació al respecte. 

Per un altra banda, sorgeix un debat envers el projecte del imonitor en l'àmbit de la Unió 

Europea, i com l'execució del projecte aporta un impuls al col·legi, sobretot pel que fa a les 

institucions, ja que es tenen en compte algunes rellevants com el cas a l'Oficina Antifrau. 

Finalitza aquests apartat en Jordi Pacheco, que en formula un debat quant al COLPIS com a 

institució davant de projectes i fins on aquests pot intervenir i competir amb altres.  

Es vota, i s’aprova per unanimitat (13 a favor, 0 en contra i 0 abstencions) 

4. Lectura, debat i aprovació, si s’escau, del pressupost anual d’ingressos i 

despeses per a l’exercici 2024 

Es comenten diverses coses, entre elles l'equilibri previst per part de la formació del DEL. Per un 

altra banda, les quotes col·legials quedaren equilibrades i es preveu un augment quant a 

formació, provinent del DEL. L'Estructura és molt semblant, tenint en compte temes de 

subvencions i projecte europeu de imonitor que proporcionarà un gran finançament. 

Seguidament, s'especifica que les despeses corrents hi haurà algunes substancials com també 

les despeses per formació. 

Finalment, l'Antoni Biarnés afirma la voluntat d'optar per un model més conservador en els 

ingressos i despeses, intentant evitar despeses extraordinàries, per tal d'en el cas d'haver-hi 

accidents poder solucionar-lo més fàcilment. 

Es vota, i s’aprova per unanimitat (14 a favor, 0 en contra i  0 abstencions) 

5. Proposicions  resolucions de les persones col·legiades- si s’escau 

No s’han presentat propostes de resolucions. 

6. Torn obert de paraules 

Durant el torn de paraules, surten diversos temes a tractar e idees a tenir en compte. Entre elles 

la possibilitat de realitzar més xarrades a les universitats. Sílvia Amblás afirma que no únicament 

s'han fet xarrades a la UPF sinó que també s'han fet a altres com la UB o UAB. 
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Seguidament en Jordi Pacheco, posa de relleu la no necessitat de demanar préstecs per 

solucionar la tresoreria. 

Finalment, i amb participació de tots els membres de l'assemblea, es duu a terme un debat en 

vers de la baixada existent de col·legiats. S'arriba a la conclusió d'una baixada de pertinença que 

no només hi afecta al COLPIS, sinó que hi afecta a qualsevol col·legi, incloent en els col·legis on 

existeix una obligatorietat, com el cas dels col·legis d'advocacia, que es veu afectat per una baixa 

participació. El fet d'incloure temes i àmbits antics i de gran complexitat també és vist com un 

una causa d'aquest decreixement, que fa que no incentivi la participació dels individus. 

El tancament formal de l'assemblea es dona a les 19:45 h i es porta a cap un pica-pica al COLPIS 

a posteriori. 


